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RG- 0002.P.XX.2012                                                                                       
            
         

P R O T O K Ó Ł   NR   XX/ 2012 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 21 czerwca 2012 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2011 rok: 

a)  przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budŜetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie  mienia za 
2011 r. 

b)  odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                  
w Poznaniu w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za 2011 rok, 

c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2011 r., 
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budŜetu za 2011 rok, 

d)  odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                 
w Poznaniu  w sprawie wyraŜenia opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu  Gminy Nowe Miasto                   
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

f)  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania w wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 
2011, 

g)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu za 2011 rok.  

Punkt 8. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego. 
Punkt 9. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 10. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 11. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
 Przewodniczący Pan Janusz Janicki otworzył XX sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto, pana Wójta, panią Skarbnik, panie i panów Sołtysów, 
Kierowników jednostek samorządowych, Radnego Powiatowego Stefana Kominka, gości 
oraz przedstawicieli prasy. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 Radnych obecnych 
jest 12 Radnych, co stanowi Ŝe podjęte uchwały będą prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad i poprosił      
o propozycje i uwagi do proponowanego porządku lub wnioski o jego zmianę. 
● Radny Zenon Roszyk złoŜył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad punktu          
8  w sprawie podjęcia uchwały o sprzedaŜy nieruchomości mienia komunalnego. 
Przewodniczący informował, Ŝe wniosek Radnego Zenona Roszyka jest zbieŜny w z prośbą 
Pana Wójta o wycofanie punktu 8 z porządku obrad. Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej 
propozycji i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny złoŜony przez 
Radnego Zenona Roszyka, dotyczący usunięcia z porządku obrad punktu 8 – w sprawie 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia komunalnego. Przewodniczący 
przypomniał, Ŝe Rada Gminy moŜe zmienić porządek obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, czyli w tym przypadku 8 głosami. Poinformował równieŜ,             
Ŝe obecnie na sali znajduje się 13 Radnych, dotarł Radny Artur Borkowski. 
Za podjęciem wniosku formalnego, dotyczącego wycofania z porządku obrad punktu 8 –      
w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia komunalnego głosowało       
12 Radnych „za”, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”. Porządek obrad po 
wycofaniu punktu 8 został przyjęty. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół z sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej urzędu, oraz poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 
● Radna Julia Rzepka zgłosiła, Ŝe w protokole przy odpowiedziach Radnych błędnie pisane 
jest imię Julian zamiast Juliusz Twardowski. 
Przewodniczący przeprosił i po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej uwag przeszedł do 
głosowania. Protokół z  XIX sesji wraz z poprawką został przyjęty jednogłośnie 13 głosami. 
                      
Ad 5) Informacja przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący oznajmił, Ŝe miał przyjemność uczestniczyć w imprezach                    
i uroczystościach, których było bardzo duŜo i odbywały się we wszystkie weekendy.  
Stwierdził, Ŝe ilość organizowanych imprez świadczy o duŜej aktywności społeczności 
lokalnej, z czego jesteśmy zadowoleni i podziękował Sołtysom oraz wszystkim społecznikom 
angaŜującym się w ich organizację. Imprezy odbywają się właściwie w kaŜdej miejscowości, 
w kaŜdym sołectwie co jest bardzo dobre i oby tych imprez było coraz więcej. Następnie 
Przewodniczący informował, Ŝe na dyŜurach które pełni wiele spraw nie było poruszanych, 
na jednym dyŜurze pojawił się Pan Paweł Marciniak, który będzie chciał równieŜ przedstawić 
problemy które go nurtują na jednej z kolejnych sesji.        Z uroczystości które miały miejsce, 
warto wspomnieć fakt otwarcia parku „Zdroje”, który pomimo pojedynczych słów 
niezadowolenia, przez większość społeczeństwa naszej i nie tylko gminy został przyjęty 
bardzo pozytywnie. Przewodniczący dodał, Ŝe park „Zdroje” to świetne miejsce do 
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wypoczynku dla dzieci i starszych, oraz wyraził nadzieję Ŝe miejsce to będzie szanowane. 
Przewodniczący podziękował i poprosił o zabranie głosu Pana Wójta. 
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie miedzy sesjami. 

W punkcie tym głos zabrał Wójt Aleksander Podemski, nawiązując na wstępie do 
wycofanej uchwały o sprzedaŜy działki w Klęce o powierzchni 44 hektarów. Wójt 
informował, Ŝe w związku z sugestiami Radnych na Komisji, uchwała została wycofana z 
porządku obrad, ale sprawa działki będzie omawiana na następnej Komisji. Dodał, Ŝe na 
kolejnej Komisji powoła się na ustawę o ustroju rolnym, która wyraźnie wskazuje na prawo 
pierwokupu jeśli umowa dzierŜawy zawarta jest na okres dłuŜszy, o czym poinformuje  na 
następnej Komisji. Wójt oznajmił, Ŝe obecnie gmina ma 70 dzierŜawców gruntów zarówno w 
Klęce, ale teŜ w Nowym Mieście, są to duŜe działki oraz małe przylegające do działek 
mieszkańców, których stan moŜe w przyszłości się ureguluje. Następnie Wójt informował       
o zakończonej inwestycji parku „Zdroje”, która kosztowała około 260 tyś. zł., przy czym 
większość środków będzie refundowana. Pomimo małych usterek które wystąpiły na placu 
zabaw, a które zostały juŜ przez firmę usunięte, wszystkie urządzenia mają wymagane 
certyfikaty i gwarancje uŜytkowania. Dodatkowo zamontowano tablice informacyjną             
o zasadach uŜytkowania, tablicę ograniczenia szybkości, uwaga dzieci oraz inne waŜne 
informacje. Wójt nawiązał równieŜ do sytuacji w pierwszych dniach uŜytkowania placu 
zabaw, gdzie z urządzeń korzystały nie tylko dzieci ale równieŜ duŜe dzieci, dlatego powstały 
usterki które juŜ usunięto i wyraził nadzieję, Ŝe ten obiekt będzie słuŜyć, jeśli będzie 
szanowany i uŜytkowany zgodnie z przeznaczeniem. Parkiem „Zdroje” będzie się zajmować 
jedna osoba, która będzie na bieŜąco wykonywać prace porządkowe oraz utrzymywać to 
miejsce w czystości. Następnie Wójt poinformował o zakończonych pracach na świetlicy       
w Szypłowie, gdzie powstał duŜy obiekt bardzo ładnie zrobiony. Dalej Wójt informował, Ŝe 
robione są odbiory sieci i hydroforni w Chociczy, o złoŜonych wnioskach na budowę boiska 
w Klęce, świetlicę w Kruczynie, oraz atrakcję turystyczną - budowę wieŜy widokowej            
w Wolicy Koziej. Rozstrzygnięty został równieŜ przetarg na remont świetlicy wiejskiej          
w Wolicy Koziej, gdzie wkrótce rozpoczną się prace, oraz przetarg na drogę w Boguszynie. 

Przewodniczący podziękował Wójtowi i przeszedł do najwaŜniejszego punktu 
dzisiejszej sesji. 

 
Ad 7) Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2011 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budŜetu 

Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie  mienia za 2011 r. 
W punkcie tym, Przewodniczący poinformował Ŝe absolutorium to ocena prawidłowości 

wykonania budŜetu który uchwalili Radni, oraz Ŝe wszystko będzie przebiegać w oparciu        
o przedstawione  poszczególne punkty procedury absolutoryjnej. Przewodniczący poprosił      
o zabranie głosu Wójta Gminy, Pana Aleksandra Podemskiego.  

Wójt Aleksander Podemski rozpoczął słowami, Ŝe sprawozdanie w wykonania budŜetu, 
jego cała procedura jest oceną zgodności działań Wójta z uchwałami podjętymi przez 
Radnych, które to działania są pernamentnie oceniane poprzez Regionalną Izbę 
Obrachunkową oraz pewne struktury Urzędu Wojewódzkiego. BudŜet na 2011 r. został 
uchwalony na początku ubiegłego roku, wielokrotnie zmieniany oraz dokładnie omówiony na 
ostatnim posiedzeniu Komisji Wspólnych. Wykonanie budŜetu w części bieŜącej odbyło się 
prawie w 100 %, a rozbieŜności biorą się z tego, Ŝe inwestycje i przedsięwzięcia wykonywane 
przy udziale środków gminnych czasowo ulegały przesunięciu, co wiąŜe się z rozliczeniami, 
oceną i akceptacją wniosków o płatność, oraz szeregiem skomplikowanych procedur, które 
szczęśliwie udało się w tych zadaniach ukończyć. Wydatki majątkowe, choć nie są duŜą 
częścią budŜetu, to w zakresie działań bieŜących spore środki są wydawane na działania 
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mające wymiar materialny w zakresie tworzenia nowych rzeczy, poprawiania czy 
remontowania obiektów. Chodzi tutaj na przykład o fundusz sołecki, którego roczna kwota to 
prawie 300 tyś. zł., która pomaga unowocześniać nasze miejscowości i naszą gminę, zgodnie 
z wnioskami mieszkańców konkretnych sołectw. JeŜeli chodzi o inwestycje, są to głównie 
zadania w ramach projektów z Unii Europejskiej, zadania związane z gospodarką wodno-
ściekową Nowego Miasta, Komorze, modernizacją oczyszczalni w Chociczy, remontem 
świetlicy w Dębnie, oraz małe projekty w zakresie Nordic Walking, czy oznakowania 
zabytków w gminie. W planach były równieŜ projekty, które są teraz realizowane, które się   
w czasie przesunęły, chodzi tutaj o gospodarkę wodno-ściekową, modernizację hydroforni    
w Chociczy czy remont obiektu świetlicy w Szypłowie. Wójt poinformował, Ŝe o szczegółach 
będzie mówiła pani Skarbnik, oraz dodał Ŝe na koniec 2011 roku widnieją zobowiązania 
gminy w ramach kredytów na wyprzedzające finansowanie zaciągnięte w Banku 
Gospodarstwa Krajowego i te pieniądze są juŜ spłacone. Jest równieŜ kredyt niewielki na 
kanalizację Kolniczek, w tym roku zapłaciliśmy przed ostatnią ratę, a ostania rata zostanie     
w przyszłym roku umorzona, jeŜeli spełnimy wszystkie warunki. Na zakończenie Wójt 
oznajmił, Ŝe kończymy ubiegły rok bez Ŝadnych zobowiązań, z moŜliwością realizacji 
kolejnych zadań, pomimo Ŝe na gminę nakłada się coraz więcej zadań, oraz Ŝe ciągle 
zmniejsza nam się udział z podatków, subwencji oświatowej, co wynika ze spadającej liczby 
uczniów, dlatego środki mamy coraz mniejsze. 
Wójt Aleksander Podemski poprosił, aby szczegóły przedstawiła pani Skarbnik. 

Kolejno głos zabrała Pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy, która poinformowała Ŝe przy 
omawianiu budŜetu będzie nawiązywała do sprawozdań finansowych, które zazębiają się ze 
sprawozdaniem opisowym złoŜonym przez Wójta na koniec marca. Dochody budŜetu mamy 
bardzo dobrze wykonane, praktycznie w 90 %, a na to Ŝe nie w 100 % wykonany jest plan 
dochodów miało wpływ to, Ŝe planowaliśmy dochody ze środków Unii Europejskiej od 
inwestycji oraz zadań inwestycyjnych realizowanych z tych środków. W związku z tym, Ŝe 
pewne inwestycje i zadania przesunęły się na rok 2012 oraz wypłata przez Urząd 
Marszałkowski tych środków odbywa się dopiero po zakończeniu inwestycji, a takŜe po 
przeprowadzeniu kontroli terenowej na miejscu, oraz sporządzeniu wniosku przez gminę, 
dlatego przesunięcia są niekiedy do pół roku. Następnie pani Skarbnik przedstawiła 
waŜniejsze sprawy. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych gmina zabezpieczyła 
wykonanie wydatków bieŜących dochodami bieŜącymi, takŜe wymóg ten mieliśmy doskonale 
spełniony. JeŜeli chodzi o dochody to dzielą się na majątkowe, wynikające z majątku, czyli 
dochody które otrzymujemy na inwestycje, oraz pozostałe dochody bieŜące. Dochody 
majątkowe zostały wykonane w 20 % w kwocie  656 841,30 zł, natomiast dochody bieŜące w 
prawie 99 % tj. w kwocie 25 752 232,20 zł. Do dochodów majątkowych zaliczyliśmy wpływy 
z tytułu sprzedaŜy drewna, po wycince drzew na Zielonym Rynku w Nowym Mieście w 
kwocie 1 760,00 zł., oraz sprzedaŜy niepotrzebnych środków trwałych w kwocie niecałe 
15 000,00 zł. Chodzi tutaj o sprzedaŜ dwóch spychaczy, które słuŜyły do rekultywacji 
wysypiska śmieci w ElŜbietowie, które juŜ jest zamknięte, oraz przyczepy nisko podłogowej, 
a takŜe agregatu prądotwórczego. JeŜeli chodzi o dochody majątkowe gmina otrzymała od 
Województwa Wielkopolskiego dofinansowanie do budowy drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych tj. kwota 66 250,00 zł., oraz ze środków PROW z tytułu realizacji przebudowy 
świetlicy wiejskiej w Boguszynku, zrealizowanej w 2010 r.- w kwocie 199 468,00 zł. 
Otrzymaliśmy równieŜ ze środków PROW pierwszy zwrot z tytułu realizacji pierwszego 
etapu modernizacji hydrofornii w Nowym Mieście, oraz wymiany sieci wodociągowej          
w kwocie 369 300,00 zł.   Z dochodów inwestycyjnych gmina otrzymała refundację środków 
z budŜetu Wojewody na wydatki majątkowe, które dotyczyły wydatków zrealizowanych       
w 2010 r., w ramach funduszu sołeckiego, w kwocie 5 103,00 a więc 20 % dokonanych 
wydatków majątkowych z 2010 r. 
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Następnie pani Skarbnik informowała, Ŝe największy wpływ na dochody bieŜące miał wpływ 
z tytułu subwencji ogólnej, którą otrzymaliśmy w kwocie 11 312 219,00 zł, w tym część 
oświatowa 8 547 409,00 zł, cześć wyrównawcza 2 757 003,00 zł, oraz część równowaŜąca 
subwencji ogólnej w kwocie 7 807,00 zł. Wpływ gminy z podatku dochodowego od osób 
fizycznych wyniósł 3 029 087,00 zł., a od osób prawnych który otrzymujemy za 
pośrednictwem urzędu skarbowego 137 938,85 zł. Dotacje które otrzymaliśmy na zadania 
zlecone wpłynęły w kwocie 3 619 874,80 zł i plan był wykonany prawie w 100 %, oraz 
dotacje na zadania własne gminy wykorzystane w 90 % w kwocie 605 052,46 zł. Dalej pani 
Skarbnik omawiała, Ŝe dochody własne z tytułu podatków zrealizowane zostały w 98 % 
załoŜonego planu tj. podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, od środków 
transportowych, spadków i darowizn, karty podatkowej oraz podatku od czynności cywilno – 
prawnej, otrzymaliśmy dochód w kwocie 3 978 352,40 zł. W wyniku podjętych czynności 
egzekucyjnych z zaległości podatkowych, wpłynęło do budŜetu 115 126,62 zł, natomiast        
z tytułu ulg podatkowych od nieruchomości (grunty stanowiące drogi, grunty zajęte pod pasy 
dróg ogólnodostępnych, podatku od nieruchomości świetlic wiejskich, Gminnego Ośrodka 
Kultury, obiektów Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, Domu dla Bezdomnych w Dębnie, 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Chromcu), gmina umniejszyła swój budŜet o 25 244,73 zł. 
Na koniec 2011 r. gmina nie miała Ŝadnych odroczeń podatku oraz rozłoŜenia na raty. 
Dochody z tytułu opłaty skarbowej, eksploatacyjnej(za wydobycie gazu na terenie gminy), 
wyniosły za 2011 r. ponad 261 000,00 zł., za zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu 103 350,44 zł. 
Dochody za wieczyste uŜytkowanie gruntów gminy wyniosły 79 578,92 zł. łącznie opłaty 
wykonane zostały do planu 97 %, czyli wpłynęły w łącznej kwocie ponad 470 000,00 zł.  
Kolejno pani Skarbnik informowała, Ŝe dochody z tytułu sprzedaŜy wody, odprowadzania 
ścieków, czynszy komunalnych oraz dzierŜawnych zostały wykonane w wysokości 101 %,      
w kwocie 1 363 255,55 zł. Na dzień 31 grudnia 2011 r. zaległości z tych tytułów wyniosły 
586 398,36 zł., pomimo wysyłanych tytułów wykonawczych i upomnień. Z tytułu podjętych 
czynności egzekucyjnych do gminy wpłynęły zaległe wpłaty w kwocie 172 336,89 zł. Ze 
środków wolnych które gmina lokuje na lokatach terminowych wpłynęła kwota prawie 
65 000,00 zł. Gmina w ramach porozumienia z Powiatowym Urzędem Pracy zatrudniała       
w 2011 r. 15 osób bezrobotnych do prac społecznie-uŜytecznych i z tego tytułu uzyskała 
dochód w wysokości 29 287,00 zł., oraz 10 osób bezrobotnych do prac publicznych z których 
uzyskała dochód 61 018,63 zł. Z tytułu uczęszczania do Przedszkola w Nowym Mieście 
dzieci z innych gmin, wpłynęły środki w kwocie 10 311,00 zł. Środki które gmina otrzymuje 
za dofinansowanie zadań ze środków europejskich, programu „Kapitał Ludzki” w kwocie 
niecałe 92 000,00 zł. W 2011 r. Gmina otrzymała dofinansowanie ze środków Prow na 
remont świetlicy wiejskiej w Kruczynie, w kwocie 18 943,05 zł. W związku z odliczeniami 
podatku Vat i od inwestycji dotyczącej infrastruktury wodociągowej oraz sanitacyjnej, gmina 
otrzymała zwrot z Urzędu Skarbowego w kwocie 375 068,00 zł. Placówki oświatowe mają 
wypracowany dochód w kwocie 358 349,85 zł, natomiast Ośrodek Pomocy Społecznej 
dochód wykonany w kwocie 24 039,04 zł. Pani Skarbnik dodała, Ŝe są to najwaŜniejsze 
dochody budŜetu gminy w 2011 r. 
Następnie pani Skarbnik przedstawiła największe wydatki majątkowe gminy: za zakończoną 
kanalizację sanitarną w Komorze- w kwocie 1 788 365,85 zł., oraz wymianę wodociągów      
w Nowym Mieście- w kwocie 2 652 621,89 zł. Modernizacja oczyszczalni ścieków w 
Chociczy kosztowała 314 309,55 zł, wykonanie przyłącza energetycznego do oczyszczalni 
ścieków w Komorze 11 000,00 zł, przedłuŜenie kolektora sanitarnego w Komorze 4 520,00 
zł. Pani Skarbnik przedstawiła najwyŜsze dotacje, które gmina udzieliła ze swego budŜetu: 
dla GOK w Nowym Mieście kwota 271 000,00, dla Biblioteki w kwocie 296 000,00 zł., oraz 
dotacja dla przedszkola w Nowym Mieście w kwocie 576 050,00 zł. Inne dotacje są 
szczegółowo przedstawione w sprawozdaniu z wykonania budŜetu 2011 r. 
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Poza poŜyczkami na prefinansowanie gmina nie miała na koniec 2011 Ŝadnych zobowiązań 
wymagalnych, ani nie udzieliła Ŝadnych poręczeń ani gwarancji. Na koniec roku gmina miała 
tylko zobowiązanie na 320 000,00 zł na budowę kanalizacji sanitarnej w Kolniczkach,            
a wobec banku Gospodarstwa Krajowego w Poznaniu zadłuŜenie z tytułu dofinansowania na 
realizację budowy kanalizacji Komorze oraz, modernizacje hydrofornii w Nowym Mieście      
i wymianę sieci wodociągowej w Nowym Mieście w kwocie 2 509 529,10 zł. W roku 2012 
nastąpił zwrot tych kosztów i obecnie gmina ma juŜ konto czyste bez Ŝadnego zadłuŜenia. 
Pani Skarbnik dodała, Ŝe gmina nie ma równieŜ zobowiązań wymagalnych, których termin 
minął. 
Następnie pani Skarbnik informowała, Ŝe po raz pierwszy w tym roku muszą być 
przedstawione radnym zmiany wydatków, które są dofinansowane ze środków Unii 
Europejskiej. Plan wydatków majątkowych zaplanowany do realizacji w 2011 r. uległ 
zmniejszeniu o 722 115,03 zł, po rozwiązaniu umowy o dofinansowanie ze środków Prow 
zadania odtworzenia centrum wsi Klęka, oraz urządzenie placów zabaw we wszystkich 
miejscowościach sołectwa. Rozwiązanie nastąpiło na wniosek gminy, w związku z czym 
nastąpiło zmniejszenie wydatków o 679 807,98 zł. Zmniejszenie nastąpiło takŜe z tytułu 
zaplanowanych wydatków projektu modernizacja urządzeń zaopatrywania i poboru wody     
w sołectwie Chocicza, oraz modernizacja oczyszczalni ścieków o 134 633,57 zł. 
Zmniejszenia te wystąpiły w związku ze zmianą kosztów po przetargu, która jest niŜsza niŜ 
kosztorys ofertowy. Następnie zwiększono do realizacji wydatki dotyczące projektu 
modernizacja urządzeń zaopatrywania i poboru wody w Nowym Mieście nad Wartą, oraz 
budowa kanalizacji sanitarnej w Komorze o kwotę 40 825,00 zł. Zwiększenie wydatków 
nastąpiło takŜe w projekcie urządzenie parku „Zdroje” wraz z placem zabaw w Nowym 
Mieście o kwotę 51 501,52 zł. co wynikło z aktualizacji kosztorysu budowlanego. Wydatki 
bieŜące do realizacji w 2011 r. przewidujące dofinansowanie ze środków budŜetu Unii 
Europejskiej uległy zwiększeniu o kwotę 22 502,16 zł. W związku z projektem Kapitał 
Ludzki zwiększone zostały wydatki o kwotę 108 224,32 zł, które w 2011 r. zostały wydane    
w kwocie 24 364,87 zł. W związku z realizacją zadań z funduszu sołeckiego została wydana 
kwota 255 514,41 zł. Gmina uzyskała takŜe dochód za gospodarcze korzystanie ze 
środowiska w kwocie 20 080,21 zł., a środki te były przekazane w całości na sfinansowanie 
projektu modernizacji oczyszczalni ścieków w Chociczy. Dalej pani skarbik informowała, Ŝe 
gmina Nowe Miasto nie realizuje swych zadań za pomocą zakładów komunalnych, 
gospodarstw pomocniczych, bo takich nie posiada oraz gmina nie posiada rachunku 
dochodów własnych. PoniewaŜ wiele większych inwestycji przeniosła się na rok 2012, gmina 
posiadała środki na rachunkach bankowych w kwocie 3 520 537,22 zł. W kwocie tej była juŜ 
subwencja przyznana na styczeń 2012 r. tj. 673 139,00 zł, oraz dotacje które gmina nie 
wykorzystała w kwocie 70 776,82 zł., zwrócone na konto dysponenta w styczniu 2012 r. 
Kolejno pani Skarbnik informowała, Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2011 zostało 
oparte o bilans organu, który musi być obligatoryjnie sporządzony do końca marca, a bez 
którego nie moŜna by sporządzić sprawozdania opisowego. Z bilansu wynika, Ŝe dochody 
które gmina wykonała w 2011 r. były wyŜsze od wydatków gminy dokonanych w 2011 r.      
o kwotę 1 229 594,18 zł. PoniewaŜ jest to nadwyŜka z 2011 r. naleŜy ją łączyć z niedoborem 
skumulowanym, która gmina posiadała na koniec 2010 r.-w kwocie 1 107 510,87 zł. 
RóŜnicując to mamy skumulowaną nadwyŜkę która moŜemy wydać, w kwocie 122 083,31 
zł., nadwyŜka została wprowadzona do budŜetu w 2012 r. W bilansie organu wykazane są 
zobowiązania długoterminowe (rata poŜyczki) w kwocie 160 000,00 zł którą musimy spłacić 
do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2013 r. 
Natomiast zobowiązania krótkoterminowe (te które liczą 12 miesięcy), mamy poŜyczkę na 
wyprzedzające finansowanie w Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 2 509 529,10 zł, 
ratę poŜyczki spłacaną do Wojewódzkiego Funduszu w kwocie 160 000,00 zł, a takŜe odsetki 



7 
 

za grudzień spłacane do Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 2 133,45 zł. i do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 1 923,43 zł. W bilansie wykazane są środki 
w pasywach, aktywach a takŜe subwencja oświatowa otrzymana na styczeń 2012 r. w kwocie 
673 139,00 zł. Gmina ma obowiązek wykonania jako jednostki poszczególne do końca marca  
sprawozdania jednostkowego tzn. bilans, zestawienie zmian funduszu jednostki oraz rachunek 
zysków i strat. Do 31 marca sprawozdania składają poszczególne jednostki, a gmina musi 
zrobić łączne sprawozdania do 30 kwietnia. Pani Skarbnik omówiła, Ŝe w bilansie wykazane 
są straty poszczególnych jednostek budŜetowych gminy, które nie wypracowują zysków, 
poniewaŜ ich dochody nie pokrywają wydatków, a utrzymują się z subwencji. Łączna strata 
jednostek budŜetowych gminy wyniosła 16 517 461,46 zł. Jedyną jednostką, która 
wypracowuje zysk jest urząd gminy, poniewaŜ w urzędzie kumulują się wszystkie dochody 
które realizuje organ, a więc subwencja oraz dotacja. Urząd wypracował zysk w kwocie 
19 286 270,17 zł. Wynik finansowy kwot zysków i strat wyniósł na koniec 2011 r. 
2 768 808,71 zł., co zostało wykazane w rachunku zysków i strat, bilansie jednostki oraz       
w zestawieniu zmian w funduszu. W porównaniu moŜna zauwaŜyć, Ŝe zysk na koniec 2011 r. 
w stosunku do roku 2010 wzrósł o ponad 500 000,00 zł. 
Jako ostatnią pani Skarbnik omówiła informację o stanie mienia komunalnego gminy, którą  
zgodnie z aktualnymi przepisami ustawy o finansach publicznych Radni otrzymali wraz ze 
sprawozdaniem finansowym. Urząd Gminy prowadzi ewidencję majątku gminy, wszystkich 
działek i dóbr którym gmina zarządza. W stosunku do roku 2010 majątek gminy w 2011 r. 
wzrósł o ponad 5 408 000,00 zł, najwięcej wzrosło na obiektach inŜynierii lądowej i wodnej, 
co jest spowodowane przyjęciem na stan wodociągu w Nowym Mieście oraz kanalizacji        
w Komorzy. Na tak duŜy wzrost majątku gminy przyczyniły się duŜe inwestycje jak 
kanalizacja w Komorze za 1 788 000,00 zł., oraz inne które szczegółowo przedstawione są     
w informacji o mieniu komunalnym. Dochody z majątku jaki posiada gmina jest to:                
z wieczystego uŜytkowania ponad 309 ha., z tytułu dzierŜawy działek rolnych ponad 123 ha., 
25 budynków mieszkalnych (w tym 125 lokali mieszkalnych), dzierŜawy gruntów pod           
5 kioskami, dzierŜawy lokalu w Chociczy, dzierŜawy gruntu przy oczyszczalni ścieków w 
Nowym Mieście, dzierŜawy gruntu pod sklep Dino, kotłowni osiedlowej dostarczającej ciepło 
i wodę do 54 mieszkań, 3 oczyszczalni ścieków, oraz 4 hydrofornii. Majątek placówek 
oświatowych wzrósł  o kwotę 28 090,66 zł., a Opieka Społeczna pomniejszyła swój majątek   
o kwotę 20 464,97 zł. 
Przewodniczący podziękował pani Skarbnik i przeszedł do punktu kolejnego procedury 
absolutoryjnej. 
  
b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                  
w Poznaniu w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za 2011 rok, 

Uchwałę Nr SO-0954/14/18/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2012 r., w sprawie wyraŜenia opinii o sprawozdaniu                
z wykonania budŜetu wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą za 2011 rok, odczytał  Przewodniczący Rady Gminy pan Janusz Janicki. 
■ Uchwała Nr SO-0954/14/18/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Po odczytaniu Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej Przewodniczący 

poinformował, Ŝe w punkcie trzecim procedury absolutoryjnej nastąpi odczytanie opinii 
Komisji Rewizyjnej i poprosił o jej odczytanie wraz z wnioskiem o udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Marka Banaszaka. 
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c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2011 r.,               
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 
2011 rok, 

Opinię Komisji Rewizyjnej wraz z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marek Banaszak.  

■ Opinia wraz z wnioskiem o udzielenie Wójtowi absolutorium stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

Przewodniczący podziękował i oznajmił, ze w punkcie następnym nastąpi odczytanie 
uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej. 

 
d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                     
w Poznaniu  w sprawie wyraŜenia opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki odczytał Uchwałę                  
Nr SO-0955/43/18/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 28 maja 2012 r., w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą, w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budŜetu za rok 2011. 

■ Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

e)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu  Gminy Nowe Miasto                   
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego 
Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

W punkcie tym Przewodniczący otworzył dyskusję na temat sprawozdania z wykonania 
budŜetu  gminy oraz, o sprawozdaniu finansowym wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego gminy. Na wstępie pan Janusz Janicki poprosił Przewodniczącego Komisji 
Finansowo-Gospodarczej o odczytanie wspólnego stanowiska poszczególnych Komisji Rady 
Gminy względem wykonania budŜetu przez Wójta Gminy za 2011 rok. 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej pan Wincenty 
Pawelczyk, który odczytał wspólne stanowisko poszczególnych Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą względem wykonania budŜetu przez Wójta Gminy za 2011 rok. 

■ Wspólne stanowisko poszczególnych komisji stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

►Kolejno głos zabrała Radna Julia Rzepka, która zwróciła się do Wójta iŜ w sprawie 
wykonania budŜetu gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2011 r. pan Wójt zasłuŜył sobie na 
absolutorium. Dodała, Ŝe merytorycznie moŜna się spierać cały czas co powinno być w tym 
budŜecie, poniewaŜ mamy odmienne zdania na pewne sprawy, aczkolwiek Wójt zasłuŜył 
sobie na absolutorium. Radna zwróciła się z prośbą aby w kwestii ściągania naleŜności za 
wodę, ścieki, czynsze wziąć przykład z gmin ościennych Jaraczewo, Pyzdry i wynająć firmę 
komorniczą dla ściągania naleŜności od osób notorycznie nie płacących. Jest to 
wszechobecne, inne gminy z tego korzystają i warto byłoby spróbować. Radna zapytała 
Wójta, o niezrealizowany projekt tablic pn. „Szlakiem nowomiejskich zabytków”. 

► Wójt odpowiedział, Ŝe w projekcie podwaŜono niezgodność projektu w kwestii 
lokalizacji, usytuowania tablic. ZłoŜony wniosek przez gminę wymieniał działki, na których 
są obiekty które miały być znakowane. Tablice usytuowane były róŜnie, niektóre na tych 
działkach gdzie znajduje się obiekt, a niektóre w pasie drogi gminnej na tle tych obiektów, 
poniewaŜ było to bardziej czytelne. W niektórych przypadkach były niezgodności i pomimo 
negocjacji, pewne ustalenia są poza nami i projekt ten nie uzyskał akceptacji. 
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► Radny Wincenty Pawelczyk odniósł się do sprawozdania pani Skarbnik, w którym 
było przejęzyczenie, gdyŜ 20 % od funduszu sołeckiego które wpłynęło do budŜetu za rok 
2010 to około 50 000,00 zł, a nie kwota 5 000,00 zł. 

► Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe mówiła o 20 % wydatków majątkowych, poniewaŜ 
gmina dostała refundacje 20 % wydatków poniesionych w roku 2010. Wydatków 
majątkowych był zwrot ponad 5 000,00 zł, a zwrot od wydatków bieŜących ponad 36 000,00 
zł. 

► Przewodniczący Rady Gminy wyraził swoją opinię na temat wykonania budŜetu jaki 
Rada Gminy uchwaliła, a pan Wójt jest zobowiązany w myśl ustawy wykonać. Wyraził 
zdanie, Ŝe  satysfakcjonuje go i cieczy poziom wykonania budŜetu za 2011 rok, równieŜ 
satysfakcjonują uzyskane dochody na poziomie 90 %, oraz zgodność wydatków z tym co 
uchwaliła Rada, a w trakcie roku zmieniała 6 uchwałami. Przewodniczący zgodził się             
w Radną Julią Rzepką, Ŝe nie naleŜy poprzestawać i dalej wysyłać upomnienia i tytuły 
wykonawcze do osób, które mogą a nie płacą. Podsumowując Przewodniczący bardzo 
pozytywnie ocenił wykonanie budŜetu za 2011 rok. 

► Radny Artur Borkowski wyraził opinię, Ŝe budŜet był Radnym niejednokrotnie 
przedstawiany, na komisjach i sesjach zawsze szczegółowo omawiany przez panią Skarbnik. 
KaŜda zmiana wprowadzana do budŜetu była szeroko dyskutowana, otrzymaliśmy materiały   
z tematyką budŜetu aby mieć moŜliwość zapoznania się z nimi do sesji absolutoryjnej. Tak 
jak sami chcieliśmy i decydowaliśmy tak się stało, dlatego wykonanie budŜetu moŜna ocenić 
pozytywnie, gdyŜ został wykonany poprawnie. Radny wyraził zdanie, Ŝe absolutorium dla 
Wójta z tytułu wykonania budŜetu jak najbardziej się naleŜy, oraz skierował słowa uznania 
dla pani Skarbnik za trudną, cięŜką pracę którą trzeba wykonać. 

► Radny Jacek Nyczke wyraził swoją opinię, Ŝe równieŜ popiera wniosek                       
o absolutorium dla Wójta. BudŜet mamy taki na jaki stać naszą gminę i na jakie inwestycje, 
ale naleŜy się cieszyć z tego, Ŝe inwestycje nie są wykonywane tylko w największych naszych 
wioskach ale we wszystkich. BudŜet jest dzielony tak aby wszyscy mieszkańcy naszej gminy 
byli zadowoleni. 

Przewodniczący podziękował za wszystkie głosy, stwierdzając Ŝe nie ma więcej opinii     
i pytań zamknął dyskusję i przeszedł do punktu następnego procedury. 

 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania w wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 2011. 
       Przewodniczący oznajmił, Ŝe przed podjęciem uchwały o absolutorium dla Wójta jest 
obowiązek podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego, oraz 
sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za rok 2011. Przewodniczący dodał Ŝe dyskusja się 
odbyła i zapytał, czy w tej sprawie ktoś jeszcze chce zabrać głos. 

Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej uwag Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem, po czym zaproponował podjęcie uchwały. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XX/136/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 czerwca 2012 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu za 2011 rok.  

Przewodniczący Rady przypomniał Radnym, Ŝe podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium zapada bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. W związku z faktem iŜ ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, do podjęcia 
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uchwały o udzielenie absolutorium wymagane jest 8 głosów „za”.  Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i poddał ją pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XX/137/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 czerwca 2012 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 Po podjęciu uchwały Radni, Sołtysi oraz zaproszeniu goście nagrodzili Pana Wójta  
brawami, po czym Przewodniczący wraz z Wiceprzewodniczącą wręczyli Wójtowi i Pani 
Skarbnik kwiaty. 

Przewodniczący Pan Janusz Janicki podziękował i pogratulował kolejnego XXII 
absolutorium Wójtowi Gminy. 

Wójt Aleksander Podemski podziękował za udzielone absolutorium, oraz dodał Ŝe 
podziękowania naleŜą się wszystkim podległym działom za współpracę, oraz Pani Skarbnik 
która budŜet konstruuje i nadzoruje. 

 
Ad 9) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 

 
Ad 10) Wolne głosy i wnioski. 
►  Przewodniczący   podziękował   za   inicjatywę   i   pomysł   Radnemu   Jackowi  Nyczke,  
  podziękowań  za profesjonalne przeprowadzenie Kampanii Społecznej Bezpieczny Przejazd 
 „Zatrzymaj się i Ŝyj” w szkołach podstawowych na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą 
► Radny Jacek Nyczke informował, iŜ Kampania Bezpieczny Przejazd „Zatrzymaj się i Ŝyj”, 
ma na celu uświadomienie zagroŜenia jakie wynika z niezachowania szczególnej ostroŜności 
na przejazdach kolejowo-drogowych, oraz utrwalenie wśród uŜytkowników dróg nawyku 
zatrzymywania się przed przejazdem kolejowym i zwiększeniem bezpieczeństwa na 
przejazdach kolejowo-drogowych. Akcja kierowana jest do wszystkich uŜytkowników dróg, 
nawet tych najmłodszych. Na terenie gminy Nowe Miasto, we wszystkich szkołach 
podstawowych została przeprowadzona ta akcja, a nasza gmina jest pierwszą  w obrębie 
działania PKP w Ostrowie, gdzie wszystkie szkoły zostały objęte tą akcją. Radny dodał, Ŝe     
z tego powodu wystąpił o symboliczne nagrodzenie dyplomami pana Jarosława Chmielarza     
i pana Jacka Furmankiewicza, za przeprowadzenie takiej akcji. 
► Radna Ewa Andrzejewska poinformowała, ze podczas Dni Powiatu Średzkiego odbędzie 
się akcja pn. zostań dawcą szpiku kostnego. Akcja odbędzie się 18 sierpnia 2012 r. podczas 
Dni Powiatu Średzkiego. Radna zaapelowała o czynne włączenie się do tej akcji, gdyŜ mimo 
nagłośnienia z całego powiatu zgłosiło się tylko 11 osób, a Ŝeby akcja mogła być w ogóle 
przeprowadzona musi być co najmniej 50 osób. Radna prosiła o zgłaszanie się chętnych do 
Starostwa Powiatowego, gdzie uzyskają szczegółowe informacje. 
► Radna Julia Rzepka poinformowała, Ŝe mamy młodego mieszkańca który oddał szpik 
kostny i uratował Ŝycie 3-letniej dziewczynki, dodała ze osoby chętne są w naszej gminie 
tylko naleŜy je poinformować i zachęcić. 
► Radny Wincenty Pawelczyk informował, Ŝe brał udział w konferencji Stowarzyszenia 
Sołtysów z okazji 20-lecia istnienia i zapytał Prezesa Stowarzyszenia, co z nowelizacją 
ustawy o funduszu sołeckim. W odpowiedzi uzyskał informację, Ŝe poprawki do uchwały      
o funduszu sołeckim będą wniesione przez Prezydenta w tym roku. 
► Przewodniczący informował, Ŝe w miesiącu lipcu nie ma planowanej Komisji i Sesji, ale   
w razie potrzeby będzie stosowna informacja. 
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► Radny Juliusz Twardowski zapytał Radnego Powiatowego Stefana Kominka i zgłosił 
sugestię, aby wysłać równiarkę i wyrównać pobocze po jednej stronie bo woda nie będzie 
miała gdzie ściekać, poniewaŜ asfalt jest niŜej niŜ pobocze. 
► Radny Powiatowy Stefan Kominek poinformował, Ŝe sugestia zostanie przekazana 
powiatowi. 
► Radna Julia Rzepka interweniowała w sprawie suchych konarów drzew na „Zdrojach”,    
w sprawie potrzeby zrobienia dodatkowych drenów, bo w niektórych miejscach wybija woda, 
oraz w sprawie umocnienia kamiennego murku z którego wysypuje się piasek. Radna 
podziękowała za tablice informacyjne na placu zabaw, które pozwalają zachować porządek 
oraz bezpieczeństwo.  
► Wójt odpowiadał, Ŝe wycinka była robiona przed rokiem a drzewostan mocno wysycha, 
dlatego w okresie jesienno- zimowym będzie trzeba to zrobić. W kwestii murku sprawa 
została juŜ zgłoszona wykonawcy i równieŜ będzie to poprawione. W kwestii wybijania wody 
temat jest szczególny, poniewaŜ drenów jest więcej niŜ powinno, a mimo wszystko miejsce 
jest newralgiczne i opanowanie tych podmokłych terenów będzie trudne. 
► Radna Zofia Kędziora informowała, iŜ Forum Kobiet w miesiącu sierpniu organizuje 
turnus kolonijny dla dzieci rolników w Dąbkach nad morzem, w terminie od 14-28 sierpnia, 
gdzie warunkiem uczestnictwa jest płacenie Krusu przez jednego z rodziców. 
Zainteresowanych Radna prosiła o zgłaszanie na ul. Poselską 18 w Środzie Wlkp., albo do 
niej osobiście po karty informacyjne. 
► Sołtys Dębna Mirosława Tomczak podziękowała Wójtowi za zakup siatki ogrodzeniowej 
na boisko, co spowodowała ogromny zryw mieszkańców i zadowolenie z faktu posiadania 
własnego boiska. 
► Sołtys Chwalęcina Violetta Rajczyk zaprosiła wszystkich na festyn rodzinny 1 lipca 2012 
r. do Chwalęcina, gdzie będzie wiele atrakcji. 
► Sołtys Wolicy Nowej GraŜyna Nawrocka zapytała Wójta, czy będzie coś poczynione        
w kwestii przedłuŜenia chodnika od strony cmentarza przy trasie katowickiej w Wolicy 
Pustej. 
► Wójt poinformował, Ŝe sprawa jest juŜ dogadana na szczeblu Dyrekcji Okręgowych Dróg 
Publicznych w Poznaniu i chodnik będzie zrobiony w takim samym standardzie jak robiony 
jest w stronę Jarocina. 
► Pan Maciej Kuderczak przypomniał  o problemie drogi na ul. Strzeleckiej oraz zaprosił 
wszystkich na tradycyjne „Wianki” 23 czerwca (w sobotę) do lasku „Guć”. 
► Radny Zenon Roszyk zapytał, czy pobocza będą koszone oraz co się stało, po był robiony 
mur w Klęce a dziura pozostała. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe pobocza będą koszone w najbliŜszym czasie, oraz Ŝe mur w Klęce 
w części jest zrobiony i w przyszłości będzie reszta zrobiona. 
 
Ad 11) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XX Sesję. 
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